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PROTOKÓŁ NR VI/24 

Z VI SESJI RADY MIASTA ŻYRARDOWA 

Z DNIA 22 SIEPRNIA 2024 r. 

 

Stan Rady – 21 radnych                 Obecnych – 20 radnych 

Nieobecna: radna Beata Stępniewska. 

 

PORZĄDEK OBRAD: 

1.  Otwarcie obrad. 

2.  Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3.  Przedstawienie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Miasta Żyrardowa. 

5.  Projekt uchwały – zmieniająca Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2024–2036. 

6.  Projekt uchwały – zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2024. 

7.  Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet przewodniczącym organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych Miasta Żyrardowa. 

8.  Projekt uchwały – zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie  

z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku 

szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez Miasto Żyrardów 

publicznych przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych. 

9.  Projekt uchwały w sprawie powołania przedstawicieli Rady Miasta Żyrardowa w skład Komisji 

Opiniującej. 

10.  Projekt uchwały w sprawie projektu zmiany Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Miasta Żyrardowa i przekazanie go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 

11.  Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Wolne wnioski. 

13.  Zamknięcie obrad. 

 

Ad 1. i 2.  

W dniu 22 sierpnia 2024 r. o godz. 15.15 w Resursie w Żyrardowie rozpoczęły się obrady  

VI Sesji Rady Miasta Żyrardowa. Ich otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa 

Ryszard Mirgos, który stwierdził prawomocność obrad.  

 

Ad 3. 

Pani Małgorzata Wojtczak, Sekretarz Miasta, zgłosiła wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet przewodniczącym organów 
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wykonawczych jednostek pomocniczych Miasta Żyrardowa. Wskazała, że zasadne jest 

przeanalizowanie zaproponowanych zapisów z Samorządami Mieszkańców. Wniosła również  

o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie wspólnej obsługi jednostek 

organizacyjnych Miasta Żyrardowa zaliczanych do sektora finansów publicznych, w zakresie ochrony 

sygnalistów. 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet przewodniczącym organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy 

zaaprobowali wniosek 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości i zasad wypłacania diet przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

Miasta Żyrardowa:  

„za” – 20 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas sesji: radna Beata Stępniewska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały 

w sprawie wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych Miasta Żyrardowa zaliczanych do sektora 

finansów publicznych, w zakresie ochrony sygnalistów. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

20 radnych, którzy zaaprobowali wniosek 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw”  

i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie wspólnej 

obsługi jednostek organizacyjnych Miasta Żyrardowa zaliczanych do sektora finansów publicznych,  

w zakresie ochrony sygnalistów:  

„za” – 19 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radny Krzysztof 

Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Beata Stępniewska. 
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Przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem porządku obrad po zmianach. W głosowaniu 

jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy zaaprobowali zmieniony porządek obrad 20 głosami „za”, 

przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem porządku obrad po zmianach:  

„za” – 20 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas sesji: radna Beata Stępniewska. 

 

 

ZMIENIONY PORZĄDEK OBRAD: 

1.  Otwarcie obrad. 

2.  Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3.  Przedstawienie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Miasta Żyrardowa. 

5.  Projekt uchwały – zmieniająca Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2024–2036. 

6.  Projekt uchwały – zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2024. 

7.  Projekt uchwały w sprawie wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych Miasta Żyrardowa 

zaliczanych do sektora finansów publicznych, w zakresie ochrony sygnalistów. 

8.  Projekt uchwały – zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie  

z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku 

szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez Miasto Żyrardów 

publicznych przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych. 

9.  Projekt uchwały w sprawie powołania przedstawicieli Rady Miasta Żyrardowa w skład Komisji 

Opiniującej. 

10.  Projekt uchwały w sprawie projektu zmiany Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Miasta Żyrardowa i przekazanie go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 

11.  Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Wolne wnioski. 

13.  Zamknięcie obrad. 
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Ad 4. 

Do przedłożonego projektu protokołu nie zgłoszono uwag, w związku z czym 

przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem protokołu z V Sesji Rady Miasta Żyrardowa.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy przyjęli protokół 20 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem protokołu z V Sesji Rady Miasta Żyrardowa:  

„za” – 20 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas sesji: radna Beata Stępniewska. 

 

Ad 5. i 6. 

Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, przedstawiła dwa projekty uchwał: (1) zmieniającej 

Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024–2036,  

(2) zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2024. Nawiązała do autopoprawek 

przekazanych radnym przed sesją, a dotyczących m.in. zmian po stronie zarówno dochodów,  

jak i wydatków w związku z otrzymaniem środków z Funduszu Pomocy Ukrainie, a także przesunięcia 

kwoty 36.700 zł z rozdziału 60016 do rozdziału 60017. 

Radny Krzysztof Skrobisz przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali obydwa projekty uchwał. 

Radna Grażyna Stefańska odniosła się do proponowanego w dziale 921 zwiększenia w kwocie 

85 tys. zł. Dodała, że prosiła o uszczegółowienie tej zmiany i otrzymała mailowo informacje  

o planowanych wydatkach, według których środki te miały zostać przeznaczone na współorganizację 

Europejskich Dni Dziedzictwa Narodowego w Żyrardowie (60 tys. zł), nagrody w konkursie Śpiewające 

Siątki oraz Festiwal Kolęd i Pastorałek SOSW (5 tys. zł), a także współfinansowanie publikacji 

poświęconej historii rodziny Dittrichów (20 tys. zł). Zapytała, czy autor publikacji jest synem radnego 

Krzysztofa Waśkowskiego.  

Radny Arkadiusz Sowa wyjaśnił, że Muzeum Mazowsza Zachodniego wnioskowało  

o dofinansowanie na kwotę 5 tys. zł, ponieważ publikacja dotyczy ojców-założycieli miasta, tzn. rodziny 

Dittrichów. Dodał, że autor pracy zdecydował o jej rozszerzeniu, w związku z czym planowane wydanie książki 

zostanie przełożone przynajmniej na rok kolejny. Zaznaczył, że kwota 20 tys. zł jest dla niego zaskakująca. 

Radna Genowefa Milczarek oceniła, że koligacje rodzinne nie mają znaczenia. Prosiła  

o doprecyzowanie, czy w świetle wypowiedzi przedmówcy aktualne jest przeznaczanie 20 tys. zł na tę publikację. 
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Radny Grzegorz Obłękowski odniósł się do wypowiedzi radnej Grażyny Stefańskiej. Wskazał, 

że autor dyskutowanej publikacji jest pracownikiem Muzeum Mazowsza Zachodniego i wykonał pracę, 

a za pracę należy nie wynagrodzenie, zaś to, jak się ktoś nazywa, jest rzeczą wtórną. Dodał, że nie widzi 

niczego niestosowanego w sytuacji, kiedy pracownik muzeum pisze książkę poświęconą osobie ważnej 

dla miasta i ma otrzymać za tę pracę wynagrodzenie. 

Radna Grażyna Stefańska podkreśliła, że skupia się na środkach publicznych i na tym, by były 

wydatkowane uczciwie oraz by było wiadomo, z czego dany wydatek wynika. Wskazała, że nawet 

Dyrektor Muzeum Mazowsza Zachodniego wyraził zdziwienie, skąd wzięła się kwota 20 tys. zł. 

Odniosła się do wypowiedzi przedmówcy, stwierdzając, że przyjmuje wszystko jako pewnik. 

Zaapelowała o więcej merytoryczności. Dodała, że w jej opinii pracownik muzeum powinien otrzymać 

wynagrodzenie z placówki, w której jest zatrudniony, tymczasem z wyjaśnień do zmian w budżecie 

wynika, jakby to Miasto zleciło mu wykonanie tej pracy.  

Radny Arkadiusz Sowa wskazał, że sprawa jest skomplikowana, ponieważ koszt przygotowanej 

pozycji książkowej o rodzinie Dittrichów wynosi ok. 40 tys. zł, więc kwota 20 tys. zł nie pokryłaby 

wszystkich kosztów. Muzeum otrzymało 19 tys. zł dofinansowania z Ministerstwa Kultury i liczyło na 

11 tys. zł z innego źródła dotacji oraz na 5 tys. zł dofinansowania z Miasta. Zaznaczył, że jako Dyrektor 

Muzeum jest otwarty na kwotę, która została wymieniona, ponieważ książka jest bardzo interesująca  

i ważna dla zgłębiania historii Żyrardowa. Zaznaczył, że placówka liczyła też na wsparcie organu 

będącego organizatorem Muzeum, natomiast obecnie uznano, że wymaganej kwoty nie uda się zebrać, 

a ponadto autor książki podjął decyzję o kontynuacji pracy badawczej i rozszerzeniu tej pozycji. Wyraził 

nadzieję, że Miasto dofinansuje to wydawnictwo w roku przyszłym. Poinformował też, że autor 

publikacji wykonuje ją poza godzinami swojej pracy, dlatego należy mu się za nią wynagrodzenie. 

Radny Artur Pietrus wymienił grono osób zasłużonych dla przypominania historii Żyrardowa  

i wskazał, że Miasto oraz jego organy powinny takie osoby doceniać. Odniósł się do wypowiedzi radnej 

Grażyny Stefańskiej. 

Pan Adam Lemiesz, Zastępca Prezydenta Miasta, doprecyzował, że wniosek związany z kwotą 

20 tys. zł obejmuje dofinansowanie trzech wydawnictw: jednego będącego zebraniem wspomnień  

z okresu wojny i okupacji p. Janiny Łęckiej, drugiego poświęconemu majorowi Peszkowskiemu oraz 

trzeciego, któremu poświęcona jest dyskusja. Dodał, że na ostatnią z tych publikacji przeznaczone 

byłoby 5 tys. zł, o które placówka wnioskowała. 

Radny Grzegorz Obłękowski zwrócił się do radnego Arkadiusza Sowy z prośbą o przybliżenie 

treści publikacji przygotowywanej przez Muzeum Mazowsza Zachodniego i wskazanie, jakie kwestie 

obejmuje, aby dyskusja nie zakończyła się stwierdzeniem, czy ktoś dostał pieniądze, czy ich nie dostał, 

ale jak ważna będzie to pozycja dla historii Żyrardowa.  

Radny Arkadiusz Sowa poinformował, że tytuł publikacji brzmi „Dittrichowie 1857–1920”. 

Zaznaczył, że to, jaki charakter na współcześnie Żyrardów i osada fabryczna, wynika bezpośrednio  

z działalności Dittrichów, a jej początek datuje się na 1857 r., kiedy to spółka Hielle i Dittrich wykupiła 
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zakłady przemysłu lniarskiego. Dodał, że o ile Karol Dittrich junior sprzedał swoje udziały 

Towarzystwu Akcyjnemu Zakładów Żyrardowskich w 1899 r., o tyle skutki funkcjonowania w mieście 

rodziny Dittrichów są widoczne dużo, dużo dłużej. Wymienił również szereg zabytków, które pozostały 

po Dittrichach, oraz nawiązał do starań o wpisanie na listę dziedzictwa UNESCO. 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta 

Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2024–2036.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy 1 głosie 

„przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2024–2036: 

„za” – 19 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radny Krzysztof 

Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 1 głos – radna Grażyna Stefańska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas sesji: radna Beata Stępniewska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta 

Żyrardowa na rok 2024. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę  

19 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2024: 

„za” – 19 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radny Krzysztof 

Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 1 głos – radna Grażyna Stefańska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas sesji: radna Beata Stępniewska. 

 

Ad 7. 

Pani Małgorzata Wojtczak, Sekretarz Miasta, przedstawiła projekt uchwały w sprawie wspólnej 

obsługi jednostek organizacyjnych Miasta Żyrardowa zaliczanych do sektora finansów publicznych,  

w zakresie ochrony sygnalistów. 

Radny Marcin Fibich przedstawił opinię Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw 

Społecznych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  
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W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych Miasta Żyrardowa zaliczanych do sektora 

finansów publicznych, w zakresie ochrony sygnalistów. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, 

którzy podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych Miasta 

Żyrardowa zaliczanych do sektora finansów publicznych, w zakresie ochrony sygnalistów: 

„za” – 19 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radny Krzysztof 

Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Beata Stępniewska. 

 

Ad 8. 

Pani Urszula Wieczorkiewicz-Tkacz, Dyrektor Wydziału Edukacji, przedstawiła projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku 

kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez Miasto Żyrardów publicznych 

przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych. Zgłosiła 

autopoprawkę polegającą na nadaniu § 3 projektu uchwały brzmienia: „Uchwała wchodzi w życie po 

upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego”. 

Radny Krzysztof Waśkowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ. 

Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. Nawiązał również do wypowiedzi 

radnej Grażyny Stefańskiej w toku dyskusji w punkcie 5. i 6. porządku obrad. Ocenił, że jest to przykład 

rzucania w eter niesprawdzonych faktów, które potem okazują się tylko częściowo prawdą.  

Radna Grażyna Stefańska nie zgodziła się z przedmówcą i wskazała, że nigdy nie podaje 

niesprawdzonych informacji. Dodała, że na posiedzeniu Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ otrzymała informację od Skarbnika Miasta, że 20 tys. zł ma być przeznaczone dla 

autora dyskutowanej wcześniej publikacji, dlatego prosi, by nie zarzucać jej, że sama wymyśliła tę kwotę. 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem 

przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat,  

w prowadzonych przez Miasto Żyrardów publicznych przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych 

w publicznych szkołach podstawowych. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy 

podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 
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Wyniki głosowania nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat  

za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku 

szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez Miasto Żyrardów 

publicznych przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych: 

„za” – 19 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radny Krzysztof 

Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Beata Stępniewska. 

 

Ad 9. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos przedstawił projekt uchwały w sprawie 

powołania przedstawicieli Rady Miasta Żyrardowa w skład Komisji Opiniującej. 

Radny Krzysztof Waśkowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ. 

Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Radny Artur Pietrus zgłosił kandydaturę radnej Beaty Wójcik, która wyraziła zgodę  

na kandydowanie. 

Radny Rafał Karpiński zgłosił kandydaturę radnego Arkadiusza Sowy, który wyraził zgodę  

na kandydowanie. 

Radny Grzegorz Obłękowski zgłosił kandydaturę radnej Marzeny Jankowskiej, która wyraziła 

zgodę na kandydowanie. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos zgłosił wniosek, by w związku z faktem,  

że liczba zgłoszonych kandydatów odpowiada liczbie miejsc do obsadzenia, przeprowadzić głosowanie 

nad zgłoszonymi kandydaturami blokiem. 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem o przeprowadzenie głosowania nad zgłoszonymi 

kandydaturami blokiem. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy zaaprobowali wniosek 

19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem o przeprowadzenie głosowania nad zgłoszonymi kandydaturami blokiem: 

„za” – 19 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radna Genowefa Milczarek, radny 

Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna 

Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Krzysztof 

Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 
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„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecny podczas głosowania: radny Robert Latek. 

Nieobecna podczas sesji: radna Beata Stępniewska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad zgłoszonymi kandydaturami do pracy w Komisji Opiniującej. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy zaaprobowali zgłoszone kandydatury  

20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad zgłoszonymi kandydaturami do pracy w Komisji Opiniującej: 

„za” – 20 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecna podczas sesji: radna Beata Stępniewska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały w sprawie powołania przedstawicieli Rady 

Miasta Żyrardowa w skład Komisji Opiniującej. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, 

którzy podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem w sprawie powołania przedstawicieli Rady Miasta Żyrardowa w skład 

Komisji Opiniującej: 

„za” – 19 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radny Krzysztof Skrobisz, 

radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Krzysztof 

Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecna podczas głosowania: radna Monika Rogowiecka-Lasota. 

Nieobecna podczas sesji: radna Beata Stępniewska. 

 

Ad 10. 

Pan Piotr Koczewski, Zastępca Prezydenta Miasta, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

projektu zmiany Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Miasta Żyrardowa 

i przekazanie go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu.  

Radna Monika Rogowiecka-Lasota przedstawiła opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 
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W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie projektu zmiany Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Miasta Żyrardowa i przekazanie go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. W głosowaniu 

jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę 20 głosami „za”, przy braku głosów 

„przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie projektu zmiany Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie Miasta Żyrardowa i przekazanie go do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu: 

„za” – 20 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecna podczas sesji: radna Beata Stępniewska. 

 

Ad 11. 

Radny Grzegorz Obłękowski zaproponował rozważenie powołania komisji etyki w związku  

z bezpodstawnymi pomówieniami, znieważeniami czy dziwnymi sugestiami, które nie mają pokrycia  

w rzeczywistości. Stwierdził, że warto się spotkać, porozmawiać i utworzyć taką komisję etyki, aby karać 

wszystkich tych, którzy nie mają pokrycia w swoich insynuacjach, obrażają innych i nie zachowują się godnie. 

Radna Beata Wójcik przypomniała o trwającej zbiórce na leczenie jednego z żyrardowskich 

dzieci. Kwota, której rodzina potrzebuje, to 16 mln zł, dlatego włączono się w pomoc w zbiórce m.in. 

poprzez organizację pikniku charytatywnego. Zaproponowała, by radni dołożyli cegiełkę do pomocy 

poprzez przeznaczenie części diety, np. 100 zł miesięcznie, na zakup licencji filmów do wyświetlenia 

w Kinie „Len”. Dochód z cegiełek wpłacanych przez widzów byłby w całości przeznaczony na leczenie 

chorego dziecka. Dodała, że pomysł był dyskutowany z Dyrektorem Centrum Kultury, zaś koszt licencji 

filmów zależy od konkretnego tytułu i waha się od 400 do 1.200 zł. 

Radny Marcin Fibich przychylił się do pomysłu przedmówczyni. Dodał, że Komisja Kultury, 

Promocji Miasta i Spraw Społecznych RMŻ pozytywnie zaopiniowała tę propozycję, w związku z czym 

pozostaje kwestia techniczna związana z wdrożeniem pomysłu. 

Radny Krzysztof Skrobisz dodał, że koszt licencji filmu premierowego, który mógłby 

zainteresować największą grupę mieszkańców, to ok. 1.800 zł. Zaproponował, by w przypadku 

organizacji takiego charytatywnego seansu, poinformować mieszkańców, że film będą mogli obejrzeć 

po wrzuceniu do puszki datku w kwocie nie mniejszej niż 20 zł. Ocenił, że wówczas uda się zebrać 

większą kwotę na pomoc choremu dziecku, zaś dla radnych nie będzie to koszt wygórowany. 
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Ad 12. 

Pan Adam Lemiesz, Zastępca Prezydenta Miasta, przedstawił zebranym nową Sekretarz Miasta, 

panią Małgorzatę Wojtczak. 

Pani Małgorzata Wojtczak pokrótce przypominała o swojej ścieżce zawodowej i wyraziła 

nadzieję na pomyślną współpracę, wyrażając przekonanie, że jej dotychczasowe doświadczenie nie 

będzie mogło być wykorzystywane bez pomocy Rady Miasta. Zachęciła również radnych do dzielenia 

się pomysłami. 

Mieszkanka w imieniu grupy mieszkańców zwróciła się o pomoc w związku z sytuacją, w jakiej 

się znaleźli. Prywatna kamienica, w której zamieszkują, została sprzedana, a wszystkim lokatorom 

zostały wypowiedziano umowy najmu. Zaapelowała o lekturę pisma wystosowanego przez grupę 

mieszkańców do Prezydenta Miasta i pochylenie się nad ich problemem związanym z koniecznością 

znalezienia nowych mieszkań.  

Pan Adam Lemiesz odniósł się do sprawy poruszonej przez mieszkankę, wskazując, że temat 

jest mu znany, a także przypomniał o umówionym spotkaniu w tej właśnie sprawie.  

Mieszkaniec odniósł się do obchodów świąt państwowych, zwracając uwagę, że w programie 

uroczystości po mszy świętej jest przerwa, a następnie obchody, w których uczestniczy niewiele osób. 

Stwierdził, że tak nie powinno być. Zapytał, jaki jest planowany termin zakończenia przebudowy  

ul. Bohaterów Warszawy na odcinku między ul. Środkową a Spacerową. 

 

Ad 13. 

Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa Ryszard Mirgos podziękował radnym i gościom  

za udział w posiedzeniu. Obrady VI Sesji Rady Miasta Żyrardowa zostały zamknięte o godz. 16.44. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie obrad dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej:  

https://www.bip.zyrardow.pl/a,115707,sesja-rady-miasta-zyrardowa-nr-vi-w-dniu-22-sierpnia-2024-r.html 
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